
Oświadczenie złożone 

przez senatora Krzysztofa Brejzę 

na 62. posiedzeniu Senatu 

w dniu 11 maja 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego, do wiceprezesa Rady 

Ministrów, ministra obrony narodowej Mariusza Błaszczaka oraz do ministra sprawiedliwości, prokuratora 

generalnego Zbigniewa Ziobry 

16 grudnia na terytorium Polski wleciała rosyjska rakieta, przeleciała setki kilometrów, wylądowała pod 

Bydgoszczą. Zgodnie z informacjami przekazywanymi przez szefa sztabu informacja ta została przekazana 

premierowi oraz ministrowi obrony narodowej, panu Błaszczakowi. Tymczasem rakietę odnaleziono dopiero 

niedawno i odnalazły ją osoby cywilne jeżdżące na koniu. Podobno, tak donoszą media, ponieważ rząd 

stosuje zasłonę milczenia. Po 19 grudnia, czyli po 3 dniach od śledzenia tej rakiety przez polskie myśliwce, 

zaniechano akcji poszukiwawczej. Stąd moje pytania. 

Pytania do pana premiera. Kiedy i przez kogo został poinformowany o tym incydencie? Jakie działania 

w związku z tym podjął? 

Do ministra obrony narodowej podobne pytania. Kiedy i przez kogo został poinformowany? Dlaczego 

teraz obciąża szefa sztabu oraz dowódcę operacyjnego? Kiedy wszczął audyt i co ministrowi obrony 

narodowej wiadomo o dacie 19 grudnia, dacie zaniechania poszukiwań? Z jakich przyczyn zaniechano 

poszukiwania tej rakiety? 

Wreszcie pytania do prokuratora generalnego Ziobry. Dlaczego śledztwo w tej sprawie wszczęto dopiero 

niedawno? Dlaczego nie było śledztwa od 16 grudnia, czyli od momentu, kiedy powzięto informację o tym 

incydencie? 

Dodam tylko, że to jest najbardziej skandaliczne od kilkudziesięciu lat wydarzenie związane z brakiem 

zapewnienia bezpieczeństwa Polkom i Polakom, incydent, który kompromituje władzę polityczną na czele 

z ministrem obrony narodowej, ale również z premierem. 

Krzysztof Brejza 


